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Vraag en antwoord

over de
vogelwet 1936

A.J. Binsbergen

VRAAG: Welke schade doet de Bonte

Kraai in Nederland? Hoe komt

het, dat nog steeds op Hout-

snippen gejaagd mag wor-

den terwijl er nog maar zo

weinig zijn?

ANTWOORD: Omdat dit een rubriek is

over de Vogelwet en de genoemde

soorten die onder de Jachtwet vallen,
zou ik me er met een Jantje van Leiden

vanaf kunnen maken. Die makkelijke

weg wil ik echter niet kiezen.

Eerst de Bonte Kraai. Deze vogel is

hier als wintergast tegenwoordig veel

minder talrijk dan vroeger, reden waar-

om van vogelbeschermingszijde al

vaak gepleit is voor bescherming van

deze soort, die nu nog het hele jaar

bejaagd mag worden. De achteruit-

gang is echter niet zozeer te wijten
aan het feit dat er hier ongelimiteerd

op geschoten mag worden, maar meer

een gevolg van een mindere trekdrang

onder de Scandinavische kraaien. Door

Nederlandse jagers wordt weinig op

Bonte Kraaien geschoten, omdat er in

de wintertijd geen schade of overlast

van kraaien wordt ondervonden. In zijn

broedgebied heeft de Bonte Kraai

echter dezelfde slechte reputatie als

hier de Zwarte Kraai beide kraaien

vormen trouwens één soort (Corvus

corone) en wordt daar dan ook

vaak even fanatiek bestreden.

Veel vogelbeschermers hebben overi-

gens hun twijfels over de 'schadelijk-

heid’ van kraaien. Dit is echter niet

de plaats om daarop dieper in te gaan,

En dan de vraag hoe het komt, dat er

nog steeds op Houtsnippen mag wor-

den gejaagd in ons land. Dat is ge-

woon een kwestie van traditie. De

Houtsnip wordt gezien als aantrekke-

lijk jachtwild en er is nog niet aan-

gefoond, dat de jachtdruk zodanig is

dat de stand er onder te lijden heeft.

Die stand is trouwens in ons land niet

zo sterk achteruitgegaan, maar in

recente tijden zelfs plaatselijk al-

thans vooruitgegaan. Omdat de

Houtsnip overwegend trekvogel is en

de jachttijd (15 oktober t/m 31 januari)
in de trekperiode valt, schieten de

Nederlandse jagers echter hoofdzake-

lijk onder andermans snippen.
In veel landen kent men ook nog voor-

jaarsjacht op Houtsnippen: de jacht

op baltsende snippen wordt daar als

een bijzondere attractie beschouwd.

Daarentegen wordt in internationaal ver-

Van Mej. T. Blankevoort, te Heerler-

heide, secretaresse van de Vogelwacht

Limburg, ontving ik de volgende vraag

ter beantwoording in het Vogeljaar.
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band, ook van jagerszijde, voortdurend

geprotesteerd.
Vorig jaar hebben België en Denemar-

ken deze voorjaarsjacht afgeschaft,

maar in andere landen, waaronder

Polen en Duitsland, is ze nog toege-

staan.

Ook hier geldt weer dat deze rubriek

niet de plaats is om te discussiëren

over het voor en tegen van de jacht.
Ik kan het echter niet laten tot slot

prof. dr. K. H. Voous ('Atlas van de

Europese vogels’) over de Houtsnip te

citeren: „De verspreidingsdichtheid in

Europa is ten gevolge van de jacht en

de verontrusting en ontginning van zijn

broedgebieden zeer onregelmatig en

naar verhouding laag”.

Ik hoop dat ik met dit niet al te uit-

gebreide relaas toch een enigszins

bevredigend antwoord op de gestelde

vragen heb gegeven.

Vragen voor de volgende aflevering
van deze vragenrubriek kunnen op het

onderstaande adres worden ingediend.

A. J. Binsbergen, inspecteur-vogel-
bescherming, Ministerie van Cultuur,
Recreatie en Maatschappelijk Werk,

Afd. Fauna en Flora, Steenvoordelaan

370, Rijswijk Z.H., tel. 070
-

949 233,

toestel 2593.

Zandwinning in Vinkeveen

wordt gestopt

Volgens een bericht van 28 juni jl.

lijken de acties voor het behoud van

de Vinkeveense Plassen als natuur-

gebied succes te krijgen. Gedeputeer-

de Staten van Utrecht zijn namelijk
bezig met plannen om de ontzanding

van de plassen na het aflopen van de

verveningsconcessie in 1977 definitief

stop te zetten.

Het noordelijk deel van de plassen mag

met toestemming van de provincie
Utrecht worden uitgegraven tot een

diepte van 50 meter. Volgens ons be-

tekent dit een wisse dood voor de

flora en de fauna in het water ter

plaatse, waarbij nog komt dat de plas-
sen door hun grotere diepte ook ge-

vaarlijk worden. Om de daar voor-

komende vogelsoorten te kunnen be-

houden zal ook op de recreatie moe-

ten worden toegezien dat deze de

fauna en flora aldaar niet nadelig zal

beïnvloeden.

Tamme Bosuil

Toen een vriend van mij ’s avonds naar

bed wilde gaan (24 juli 72 omstreeks

22.00 uur) en het raam open wilde

zetten, hoorde hij een geluid. Hij zag

een Bosuil zitten, die ondanks dat het

licht aan was rustig een paar minuten

bleef zitten en daarna wegvloog. Dit

herhaalde zich de volgende avond.

Zaterdagavond zijn mijn vrienden en ik

naar de slaapkamer gegaan en hebben

wij het raam open gezet. Toen mijn

vriend floot reageerde de Bosuil direct

en kwam uit de aangrenzende boom-

gaard vliegen. Hij streek neer op het

raam en na even rondkijken sprong de

vogel op de vensterbank. Een plakje
ham dat de vogel voorgehouden werd,

werd aangenomen. De vogel legde zijn

poot er op, trok even aan het stukje

vlees, liet het vallen (geen zout vlees

geven! red.) en vloog toen weg. On-

danks nog enkele malen gefloten te

hebben keerde de vogel niet terug.

Ook de daarop volgende avond was de

uil weer present. De vogel zat weer

op het raam, sprong op de vensterbank

en toen zelfs op het tafeltje dat voor

het raam stond. Ook toen het licht

aangestoken werd bleef de uil, schud-

de de kop eens en liep over het tafel-

tie heen en weer. Daarna vloog hij weg.

De Bosuil is nog twee avonden ge-

weest en daarna niet meer. Vermoede-
liik betreft het hier een ongekweekte

ionge vogel die naderhand losgelaten
is. Het blijkt dat opgekweekte vogels
voordat zii vrijgelaten worden toch

wel 'wilder’ gemaakt moeten worden

omdat anders gemakkelijk het gevaar

bestaat dat zulke vogels spoedig 'in
verkeerde handen’ vallen.

B. Valk, Arkelse Onderweg 101, Gorkum

Jubileum-Commissie

bij Vogelbescherming

Ter gelegenheid van het 75-jarig jubi-
leum van de Nederlandse Vereniging
tot Bescherming van Vogels op 1

januari 1974 is een commissie samen-

gesteld.

Duitse Vereniging tot

Behoud van de Waddenzee

Op 14 januari 1973 werd de Duitse

Vereniging tot Behoud van de Wadden-

zee opgericht. Het adres is: Schutzge-
meinschaft Nordseeküste, Landschafts-

gebunde, 296-Aurich, Duitsland.


